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Komise pro školství 

 Rady města Úvaly 

Zápis z řádného jednání  

komise pro školství č. 3/2023 

Termín  26.4.2023 od 17 hodin 

Místo  Svazková Škola Povýmolí, Brandýská 45, Jirny 

 

Rozdělovník  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Bc. Jana Hájková,  

Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar, Mgr. Michaela 

Nilsson Marečková, Lenka Košťáková, Kateřina Vašková,      

Ing. Jan Černý 

 

Přítomní členové  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Bc. Jana Hájková,      

Mgr. Michaela Nilsson Marečková, Lenka Košťáková,              

Ing. Jan Černý 

Omluveni 

 

Hosté 

                            

 

  Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar, Kateřina Vašková 

 

 

Petra Fuxová, Nikola Horská 

 

Zapisovatel  Jitka Hamouzová 

   

 
Stav přítomných: 6 +  zapisovatel + 2 hosté 

 

Program jednání  

 

1. Zahájení, schválení programu jednání 

2. Zhodnocení akce Den učitelů 

3. Zápis do 1.tříd 

4. Informace ředitelů školských zařízení 

5. Spolupráce se Sokolem - sport pro děti dosud nezařazené do sportovních oddílů 

6. Výměna zkušeností, nabídek zajímavého školení, dalšího vzdělávání 

7. Různé 

8. Prohlídka svazkové školy 
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Ad 1) Zahájení, schválení programu jednání 

Předsedkyně komise D. Poláková přivítala přítomné, seznámila je s dnešním programem 

jednání.  

 

Ad 2) Zhodnocení akce Den učitelů  

- celkové náklady ve výši 62 429 Kč (v roce 2022  66 233 Kč) 

 Hodnocení učitelů –  velmi kladné hodnocení hospodského kvízu a velkého prostoru pro 

 “individuální zábavu a setkání“  bývalí a současní učitelé ZŠ, MŠ i MDDM ( našli jsme za roky  

  pořádání akce ideální složení občerstvení i programu) 

- velmi pěkná výzdoba z  prací dětí – podle vzoru některých pražských škol návrh na 

uspořádání „prodejní výstavky práce dětí“  návrh na podzimní – adventní termín 

konání, ředitelé zváží 

 

Ad 3)  Zápis do 1. tříd 

ZŠ Úvaly 

statistika zápisu (průběžný stav k 26.4.): 

○ děti s trvalým bydlištěm v Úvalech: 104  

○ děti s trvalým bydlištěm mimo Úvaly: 16 

- snažili dětem připravit příjemný den a ze zápisu udělat zážitek, čekaly na ně pohádkové 

třídy plné zajímavých úkolů a činností 

- prezentace IT vybavení školy - 3D tiskárny, roboti, virtuální realita 

- dáreček na památku - klíčenka z naší 3D tiskárny pro každého předškoláka 

- připravené byly i herní koutky pro zkrácení dlouhé chvíle 

- mnoho kolegů pro podporu rodičů i dětí - pomoc s orientací, podpora apod. 

- školní jídelna nachystala reprezentativní pohoštění 

- velmi pozitivní zpětná vazba od zákonných zástupců 

ZŠ Povýmolí 

K zápisu bylo elektronicky předpřihlášeno 83 dětí. Z toho fyzicky se zápisu zúčastnilo 58 dětí 

se svými zákonnými zástupci. Nezúčastnilo se nebo bylo omluveno 26 účastníků a tito posílají 

své žádosti většinou do datové schránky školy nebo do konce dubna doručí žádosti poštou či 

osobně do kanceláře školy.  

Celkové počty podaných žádostí o zápis dle obcí k 24.4.: Úvaly – 42, Květnice – 11, Hradešín – 

6, Přišimasy – 6, Dobročovice – 2, Zlatá – 2, Praha – Klánovice – 1, Praha – Uhříněves – 1,    

Praha – Újezd nad Lesy – 1, Sluštice – 1, Škvorec – 1  

Zápis probíhal hladce, dle plánů a bez časových skluzů.  

Ředitelka chválí všechny pracovníky, za skvělou přípravu a příjemnou atmosféru, kterou při 

zápisu pro děti i rodiče navodili. Toto mnozí z rodičů ocenili a pochvalovali si, že zde 

nepanovalo pro děti stresové prostředí, jaké zažili u jiných zápisů, které absolvovali.  

Rodiče byli informováni o možnosti stažení své žádosti v případě přijetí a plánovaného 

nástupu do jiné ZŠ.  Většina slíbila spolupráci a zaslání této informace. 

Před losováním, plánuji případně rodiče oslovit, aby předešli tomu, že do losovacího osudí 

půjdou zbytečně uchazeči, kteří už o přijetí nemají zájem.  
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Předběžný dohodnutý termín losování (pokud bude třeba, aby se konalo) byl stanoven, po 

dohodě se zřizovatelem, na 9.5.2023 ve 13h. 

 

Ad 4)   Informace ředitelů školských zařízení  

ZŠ Úvaly 

Z důvodu rekonstrukce budovy A dojde ke změně organizace školního roku. 

Žáci 9. ročníku ukončí školní rok 2022/2023 již dne 16. 6. 2023. 

Žáci 1. – 8. ročníku ukončí školní rok 2022/2023 dne 23. 6. 2023. 

Zahájení nového školního roku 2023/2024 se posune o týden později pro všechny žáky, a to 

od 11. 9. 2023. 

Pro mladší žáky prvního stupně, současné 1. až 4. třídy, plánujeme v těchto týdnech zajistit 

celodenní provoz školní družiny. Tato možnost platí i pro žáky, kteří v současné době školní 

družinu nenavštěvují.  

Školní jídelna bude pro přihlášené žáky vařit obědy za plnou cenu 70 Kč. Pro výuku v období 

omezení budou využívány volné třídy (výlety, exkurze, výuka venku apod.), MDDM a prostory 

65ty.  

Ředitel informuje přítomné o probíhající rekonstrukci budovy A. Již proběhlo/probíhá:  

instalace nových oken v přízemí a v patře, okna ve sklepech, fasáda (směrem ke kostelu), 

rekonstrukce Školského poradenského pracoviště, vyklizení celé budovy - veškerý nábytek a 

další předměty. Další plánované práce: kompletní oprava podlah vč. nové krytiny, 

elektrorozvody vč. světel, datové rozvody, dveře, serverové řešení celé budovy, elektrorozvody 

ve sklepě, oprava střechy a krovů, toalety, žaluzie, rolety, výmalba aj. Předpokládaný konec: 

půlka 09/2023 (zatím práce probíhají dle harmonogramu).  

Informuje o spolupráci se Sokol Úvaly/Handball Úvaly, proběhla schůzka s p. Drábem - 

potvrdil se stávající průběh, který je výhodný a logický pro obě strany (oboustranná 

spokojenost). 

Informuje o školeních, které probíhají průběžně v souladu s hodnotami a koncepcí školy, 

plánování rozvoje zaměstnanců, vyhledávání vhodného školení, jeho realizaci zaštitují 

personalistky školy - pro zaměstnance kompletní servis. V současné době probíhá financování 

výhradně z prostředků grantu OP JAK, v případě zájmu máme širokou škálu zkušeností a rádi 

doporučí školení nebo lektory. 

Proběhl ples Základní školy Úvaly, který se konal v sobotu 25. března 2023 v úvalské 

sokolovně. Byl pojat komorně, protože byl první. K tanci a poslechu zahrála skupina Shakers 

Band. Díky sponzorům byla velmi bohatá tombola. Pro velký úspěch a ohlas počítáme i dalším 

ročníkem. 

 

MŠ Kollárova 

Termín konání zápisu: 3. a 4.5.2023, elektronický předzápis: 17.4. – 30.4.2023, den otevřených 

dveří: 18.4.2023, předpokládaný počet volných míst: 70. Zápis pro děti, na které se vztahuje 

dočasná ochrana v souvislosti s válkou na Ukrajině proběhne 5.6.2023, kritéria pro přijetí: 

shodují se s kritérii pro řádný zápis do MŠ (oproti běžnému zápisu budeme pro určení 

trvalého bydliště vycházet pouze z místa pobytu, protože cizinci, kterých se zvláštní zápis týká, 

nemají trvalý pobyt.) Tímto zápisem budou obsazena volná místa po ukončení řádného 
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zápisu. Počet volných míst pro zvláštní zápis bude upřesněn po ukončení řádného zápisu. J. 

Hájková informuje o prázdninovém provozu MŠ: V období 1.7. – 31.7.2023 mateřská škola 

přerušuje provoz, v období 1.8. – 31.8.2023 je mateřská škola v provozu, provoz bude zajištěn 

pro všechny přihlášené děti.  

Ve dnech 13.-.17.4.2023 probíhala v celé mateřské škole inspekční činnost ČŠI. Oficiální 

výsledky pro tuto chvíli nemáme ještě k dispozici, žádné zásadní nedostatky by být neměly. 

Nedostatek pouze se zabezpečením vstupu do areálu MŠ Kollarova – již řešíme se 

zřizovatelem. V MŠ též proběhla kontrola OSSZ za období 01/2020 – 03/2023, nápravná 

opatření nebyla uložena, vše bez výhrad. 

Informace k DVPP a školení: 

- Sdílení zkušeností ze školení (obsah, kvalita, přínosy): 

o Prezentace DVPP na pedagogické radě 

o Informace o každém školení uleženy na sdíleném disku  

- Sdílení zkušeností a dobré praxe v rámci MŠ – 2x ročně návštěva jiné třídy 

- Účast na DVPP cca 1x každý pedagog (odvíjí se dle aktivity a zájmu pedagoga) 

- Letní škola MAP, nabídka MAP pro Brandýsko (dílny, semináře, webináře) 

Novinky z MŠ: 

- Schválení dotace OP JAK ve výši: 1.082.536,- Kč  

- V dubnu probíhá dotazníkové šetření mezi zákonnými zástupci v oblasti spokojenosti 

rodičů v oblastech: 1. Výchovně vzdělávací proces, 2. Vybavení a vzhled mateřské školy, 

3. Školní jídelna, 4. Komunikace, 5. Souhrnné hodnocení 

o Velmi uspokojivé výsledky (zde průběžné výsledky na vybrané otázky) 

o Po ukončení a analýze výsledky zveřejníme 

- Aktivní účast na pracovních skupinách MAP Brandýsko (financování, předškolní a 

matematická gramotnost) 

- Vystoupení na oslavách Dne Země na Klepci v sobotu 29.4.2023 ve 14:30 

- Účast v soutěži „Svět očima dětí“ kterou vyhlašuje MPSV – téma: přírodní živly (voda, 

země, oheň, vzduch) 

 

Ad 5)   Spolupráce se Sokolem - sport pro děti dosud nezařazené do sportovních oddílů  

Ukázka tréninků házené - ZŠ zvolila formu  v hodinách  TV podle rozvrhu,  pro MŠ není vhodné 

– školka nemá tělocvičnu, docházka do  haly Sokola - velká vzdálenost- komplikace při 

docházce dětí. MŠ by měla zájem o ukázky bojových sportů v prostorách školky v rámci 

prožitkové aktivity –  jednat s klubem bude p. Poláková 

 

Ad 6)  Výměna zkušeností, nabídek zajímavého školení, dalšího vzdělávání  

D. Poláková nabízí i pro MŠ program firmy  „Partners“  - finanční gramotnost pro děti,  

připomíná všem, dát k dispozici ředitelům škol zajímavou nabídku na další vzdělávání učitelů,  

výměnu zkušenosti s návštěvou programů. 

Komunikace funguje hlavně při akcích advent, den dětí, čarodějnice, v současnosti nabídka  

náhradních prostor pro výuku mezi ZŠ a MDDM. 
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Ad 7) Různé  

D. Poláková informuje – ZŠ Heuréka ukončí školní rok v budově ve Smetanově ulici, během 

prázdnin tuto budovu předají městu, v září zahájí v nově rekonstruované vlastní budově v ulici 

5. května. ZŠ  Heuréka potřebuje zajistit výuku TV – D. Poláková zkontaktovala p. Drába 

ředitele S. Trykara -  budou jednat o pronájmu prostor. 

 

J. Černý seznamuje přítomné s výsledky  demografické studie, je třeba řešit kapacitu školy. 

J. Hamouzová konstatuje, že počet dětí je již několik let stejný kolem cca 100 dětí narozených 

v roce (2018-109, 2019-104, 2020-115, 2021-106, 2022 – 93). Počet dětí přihlášených k pobytu 

stoupá před jejich nástupem do MŠ.  D. Poláková informuje o aktuálním stavu řešení kapacity 

ZŠ – zítra bude zastupitelstvo města rozhodovat o realizaci  dostavby v areálu ZŠ nebo 

pokračování v přípravě svazkové školy na Hostíně. V případě, že nedojde k podpisu smlouvy 

s developerem je v řešení stavba   na jiném pozemku v Úvalech. Závěr – většina členů komise 

je pro výstavbu svazkové školy,  ne pro dostavbu,  info ředitele školy L.Kunce  – už 

v současnosti  patří ZŠ k největším   republice,  pokud půjde město cestou dostavby, bude při 

počtu cca 1 120 žáků bude nutné přijmout další pracovníky, jak do administrativy, tak 

pedagogického sboru. V současnosti má škola velký problém získat kvalitní pedagogy,  v Praze 

jsou i řádově  vyšší platy. Přesto, pokud si to situace vynutí, bude se muset tento kolos 

zvládnout.   

 

Ředitel ZŠ i ředitelka MŠ oznámí termín vyřazování předškoláků a žáků 9.tříd. 

Po diskusi všech členů k jednotlivým bodům popřála D. Poláková ředitelům a jejich  
prostřednictvím  všem pracovníkům škol i MDDM hodně sil, energie a trpělivosti ve zvládání  

závěru školního roku a prázdninových aktivit. Poděkovala paní ředitelce Nilson Marečkové za   
práci ve škole Povýmolí- odchází v polovině června na MD a popřála jí hodně štěstí. 

 

 

Ad 8) Prohlídka svazkové školy 

Ředitelka ZŠ Povýmolí provedla přítomné budovou školy, ukázala jim prostory, které využívají.   

 

 

Příští jednání komise se bude konat středu 4. října 2023 v budově A ZŠ Úvaly. 

 

 

Jednání ukončeno v 19,15 hodin. 

 

Zapsala: Hamouzová 

 

 

Mgr. Dana Poláková, předsedkyně  komise ……………………………                   


